
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-02-16, § 38 

 
 Tid: 16 februari 2006 kl 15.00 – 15.40 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 2006-02-16 
  

 
 
Leif Rönngren   Mikael Söderlund 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Mikael Söderlund (m), vice ordförande 
Hasan Dölek (s) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Martina Lind (fp) 
Johanna Nilsson (s) 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 

 
Ersättare 

 Helena Bonnier (m), tjänstgörande 
Bo Ekvall (s) 
Maurice Forslund (kd), tjänstgörande 
Gunilla Hansson (s) 
Kenneth Nilsson (s) 
Ewa Schenström (m) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Jan Tigerström (m) 
Ornina Younan (s) 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Anita Forsberg, Lars Fränne, 
Lennart Gustafsson, Bengt Hjelm, Gunnar Jensen, Torsten Samuelsson, Martin 
Skillbäck samt borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 

 
  

 



  

§ 38 
”Stockholms Ström” – en utredning om Storstockholms framtida stam- och 
regionnät. Remiss 
Dnr M2005-610-01439 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret m fl hade den 26 januari 2006 avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser 
marknämnden - enligt följande: 
 
1 Marknämnden överlämnar och åberopar utlåtandet som svar på remissen. 
2 Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt på förslag av ordföranden Leif Rönngren m fl (s), vice 
ordföranden Mikael Söderlund m fl (m), ledamöterna Kajsa Stenfelt (v), Åsa Romson 
(mp) och Ulf Fridebäck m fl (fp) samt tjänstgörande ersättaren Maurice Forslund (kd) 
att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra 
följande: 
 

Marknämnden anser att utredningen bör kompletteras med ett förslag till 
förändring av 220 kV ledningen Södertälje – Bredäng. Ledningen går genom 
området Kungens Kurva – Skärholmen. Marknämnden noterar att utredningen har 
uppfattat att det föreligger markanvändningskonflikter mellan utvecklingen av 
Kungens Kurva - Skärholmen och 220 kV ledningen Södertälje - Bredäng, men 
att inga åtgärder föreslås.  

I den regionala utvecklingsplanen för Stockholm (RUFS) anges att Kungens 
Kurva – Skärholmen ska utvecklas till en regional kärna. Det innebär bland annat 
att nya bostäder och andra viktiga samhällsfunktioner i hög utsträckning kommer 
att förläggas här. Den kraftledning som löper genom området utgör ett väsentligt 
hinder för områdets utveckling. Därtill försvåras en eventuell dragning av den 
Nordsydliga förbindelsen förbi Kungens Kurva – Förbifart Stockholm. 

 
Marknämnden vill även lyfta fram de förtjänster som utredningen Stockholms 
Ström visar på. 

 
•  Kraftigt förbättrad leveranssäkerhet, främst i Stockholms centrala och 
 västra delar samt bättre leveranssäkerhet i övriga delar av nätet. 

 Större tålighet mot svåra fel i stam- och regionnät 
• Cirka 150 km kraftledningar avvecklas, företrädesvis i tättbebyggda 

områden 
• Omkring 60 000 personer, som idag bor mindre än 200 m från en 

kraftledning, får en närmiljö utan kraftledningar. Det innebär en 
halvering av antalet boende inom detta avstånd från en kraftledning 

• Ca 7000 barn i skolor och daghem som nu finns inom 200 m från 
kraftledningar får en närmiljö utan ledningar 

• Friläggning av exploateringsbara områden när kraftledningar 
avvecklas, vilket gör att cirka 5000 nya bostäder kan byggas 
 

De boendemiljö- och samhällsbyggnadsrelaterade vinster som kan göras i 



  

enlighet med utredningens förslag är mycket betydelsefulla och positiva för 
många stockholmare. 

 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 
 


